

[Text]

## EVIDENCE

[Recorded by Electronic Apparatus]

Thursday, October 31, 1991

• 1538

**The Chairman:** Just for the sake of the record, I would like to indicate that pursuant to Standing Order 113.(4), Derek Blackburn has appointed me to chair the meeting today.

I have already given my apologies to the witnesses. I cannot stay for all of the questioning, but I am very interested in your presentation. I will be staying for that at least. My apologies for leaving earlier. I can assure you it will have absolutely nothing to do with what you say. I have another commitment.

I would also like to assure you that the members not here will get a full briefing on what you say and a copy of your brief as well. We are just trying to find out where they are and why they are tied up and not here. Thank you very much. We do welcome you.

**Mr. Boudria (Glengarry—Prescott—Russell):** Mr. Chairman, on that point before we start, if I may, an unusually large number of committees are sitting this afternoon. If it makes anyone feel any better, this may account for the attendance problem in this committee. The one across the hall is just as bad. Some of us are going to have to go between one room and the other in order to keep the two of them going. There are too many of them sitting at one time. I just thought I would explain that.

**The Chairman:** Thank you very much. I appreciate it.

**Ms Susan Hierlihy (Public Affairs Director, Campaign for Life Coalition):** I think we probably have the cream of the crop here, Mr. Boudria. That is just fine with us.

My name is Sue Hierlihy and I am accompanied this afternoon by Sabina McLunan as a policy adviser for Campaign for Life Coalition. Sabina is a former editor of *The Interim* newspaper. You may know her from her days as editor of that paper.

We have a brief we would like to seek permission to hand out. Unfortunately, Karen Murawsky, one of the hardest-working members in our office, was stricken with gall bladder surgery on an emergency basis earlier in the week. This set back our brief by some days. We are bringing it to you now, unfortunately, in only one official language. We do apologize for that. If it could be handed out, we would very much appreciate it.

**The Chairman:** There is no objection to distributing it. Thank you.

• 1540

**Ms Hierlihy:** Thank you, Mr. Chairman. As most of you know, Campaign for Life Coalition is a national pro-life organization working in the political arena on the life issues of abortion, infanticide and euthanasia. While you may only recognize us as "those anti-abortion people", infanticide and euthanasia have always been a part of the pro-life mandate and will continue to be.

[Translation]

## TÉMOIGNAGES

[Enregistrement électronique]

Le jeudi 31 octobre 1991

**Le président:** Pour le compte rendu, je signale d'abord qu'en vertu de l'article 113.(4) du Règlement j'ai été désigné par M. Derek Blackburn pour présider la séance d'aujourd'hui.

Je me suis déjà excusé auprès des témoins. Je ne puis rester jusqu'à la fin, mais je suis très intéressé par ce qu'ils auront à dire. Je serai là au moins pour la première partie. Donc, ils ne doivent pas le prendre en mauvaise part. Je devrais partir à un certain moment parce que j'ai un autre rendez-vous.

Je tiens à vous indiquer également que les membres du Comité qui sont absents en ce moment recevront le compte rendu intégral de ce que vous direz, de même qu'un exemplaire de votre mémoire. Nous essayons de les trouver actuellement afin de voir ce qui les retient. Merci d'être venus et soyez les bienvenus parmi nous.

**M. Boudria (Glengarry—Prescott—Russell):** Avec votre permission, monsieur le président, je tiens à faire remarquer à ce sujet qu'il y a un nombre inhabituel de comités cet après-midi. C'est probablement ce qui explique cette faible participation. Le Comité qui siège au bout du couloir n'a pas plus de veine que nous. Il y a des députés qui doivent aller d'une salle à l'autre pour faire fonctionner les deux comités. Le problème est qu'il y en a trop qui siègent en même temps. J'ai cru que cette explication s'imposait.

**Le président:** Je vous en suis reconnaissant. Merci.

**Mme Susan Hierlihy (directrice des affaires publiques, Coalition campagne-vie):** Je crois que nous avons probablement la crème, monsieur Boudria. Nous en sommes ravis.

Je m'appelle Sue Hierlihy mais je suis accompagnée cet après-midi de Sabina McLunan, conseillère en politique à la Coalition campagne-vie. Sabina est l'ancienne rédactrice en chef du journal *Interim*. Vous vous souvenez sans doute d'elle en cette capacité.

Nous voudrions vous distribuer des exemplaires de notre mémoire. Malheureusement, Karen Murawsky, l'une de nos plus ardentes collaboratrices, a dû être opérée d'urgence à la vésicule biliaire au début de la semaine, ce qui a retardé plusieurs jours la préparation de notre mémoire. Aussi, nous ne pouvons vous l'offrir qu'en une seule langue officielle aujourd'hui. Nous nous excusons. Nous allons quand même vous le remettre.

**Le président:** C'est très bien. Merci.

**Mme Hierlihy:** Merci, monsieur le président. Comme la plupart d'entre vous le savent, la Coalition campagne-vie est un organisme national pro-vie intervenant dans l'arène politique sur les questions vitales de l'avortement, de l'infanticide et de l'euthanasie. Vous nous connaissez peut-être comme «des adversaires de l'avortement», mais vous devez comprendre que l'infanticide et l'euthanasie ont toujours fait partie de notre mandat pro-vie et en feront toujours partie.